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VOORWOORD
In het afgelopen halfjaar heeft Kragten in opdracht van de gemeente Rijswijk gewerkt aan scenario’s voor een
optimale inzet van de sportparken binnen de gemeente Rijswijk. In dit rapport worden in deel 1 deze scenario’s
gepresenteerd. Deel 2 van het rapport samen met de bijlagen geeft een uitgebreider inzicht in de onderbouwing
van de scenario’s en het proces er omheen.
In deze opdracht is sportpark Elsenburg niet meegenomen omdat deze recent nog gerenoveerd is. Daarmee zijn
sportpark Vredenburch, Prinses Irene en Hoekpolder de sportparken die onderdeel zijn van deze opdracht.
Het doel van de opdracht is het creëren van toekomstbestendige scenario’s voor de invulling van de drie
sportparken. Dit advies begint met het presenteren van de scenario’s gevolgd door de onderbouwing van de
keuzes die hierin gemaakt zijn en een verslag van de opgehaalde informatie.
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1 DEEL 1, TOEKOMSTSCENARIO’S

1.1 Introductie scenario’s

Velden
De verschillende scenario’s zijn gebaseerd op het benodigde aantal velden voor de verenigingen in 2050.
Hierin zit het grootste ruimtebeslag en heeft daarmee de grootste invloed op wat er mogelijk is qua indeling van
de sportparken. Voor softbal en korfbal is de ruimtebehoefte berekend op basis van de door de sportbond
vastgestelde methode. Voor voetbal is naast de methode van de bond een alternatieve rekenmethode gebruikt.
Dit omdat de wedstrijduren norm van de KNVB erg krap is en een bredere norm de beschikbare ruimte efficiënter
gebruikt. In Tabel 1 is te zien van welke veldaantallen er wordt uitgegaan voor de verschillende sporten. Bij de
scenario’s staat vermeld van welke norm uit wordt gegaan voor voetbal.

Wedstrijdvelden nodig 2024 2050
Softbal: 0,85 (1) 1,25 (1)

Korfbal: 2,5 (3) 3,7 (4)

Voetbal: KNVB Aangepast KNVB Aangepast

KRSV Vredenburch 3,5 2,6 5,1 3,9

RVC Celeritas 2,2 1,6 3,2 2,4

Semper Altius 3,3 2,5 4,9 3,6

Tabel 1 Veldbehoefte sporten

Uit deze capaciteitsberekening komt naar voren dat er voor softbal en korfbal zowel nu als in de toekomst
genoeg sportruimte aanwezig is op de sportparken. Voor voetbal is er nu al sprake van een klein tekort aan
velden op sportpark Vredenburch en sportpark Hoekpolder (Semper Altius). Op sportpark Prinses Irene is met zes
aanwezige velden meer capaciteit aanwezig dan het aantal verwachte velden. Over geheel Rijswijk gezien is er
voor de beschouwde buitensporten een overcapaciteit aan velden. Dit geeft mogelijkheden voor het optimaliseren
van de inrichting van de sportparken ten behoeven van de verenigingen en de sport. Een verdere toelichting van
de capaciteitsberekeningen is te vinden in deel 2 van deze rapportage.

Andere factoren
Naast het in beeld brengen van de veldbehoefte zijn de clubs op de sportparken geïnterviewd, is er een enquête
verspreid onder de leden, is de spreiding van de leden qua woonplaats in beeld gebracht en is er gekeken naar
trends en ontwikkelingen in het sportlandschap. Deze informatie is gebruikt om de verschillende mogelijke
scenario’s te beschouwen en de voor- en nadelen van de verschillende scenario’s zo goed mogelijk in beeld te
brengen. Bij de verschillende scenario’s staan deze voor- en nadelen genoemd. Ook bij de aanbevelingen is
deze informatie meegenomen.

Schetsen
Bij alle scenario’s zijn voor de verschillende sportparken schetsen gemaakt van hoe de benodigde velden
gesitueerd kunnen worden. Belangrijk om hierbij te vermelden dat er in sommige situaties nog veel meer
indelingen mogelijk zijn en dat in een latere fase, samen met de verenigingen, gekeken kan worden wat de
optimale configuratie is. De schetsen en de uitkomsten van het onderzoek zijn aan de verenigingen toegelicht.
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1.2 Scenario 1, KNVB norm
In scenario 1 wordt voor voetbal uitgegaan van de KNVB norm. De impact hiervan is dat alle verenigingen op
hetzelfde sportpark moeten blijven spelen waar ze nu al zitten. Per sportpark hieronder een toelichting van wat dit
betekent.

Prinses Irene
Op sportpark Prinses Irene zijn er in dit scenario 4 korfbalvelden en 3,2 voetbalvelden nodig. Dit geeft
verschillende mogelijkheden voor de configuratie van de velden en een clubgebouw voor de twee sportclubs.
In alle configuraties zal een aantal van de bestaande velden niet meer benodigd zijn voor gebruik door de nu
aanwezige verenigingen. De gebouwen voor de clubs kunnen ook op verschillende plekken komen in dit
scenario waarbij het mogelijk is een multifunctionele accommodatie te realiseren waar beide clubs gebruik van
kunnen maken.

Vredenburch
Op sportpark Vredenburch zijn in dit scenario vijf wedstrijdvelden nodig voor voetbal. Gezien de ruimtelijke
beperkingen op het sportpark is het niet mogelijk om al deze velden
aan te leggen. Het maximaal haalbare is drie wedstrijdvelden met
twee trainingsvelden (mogelijk inzetbaar voor jeugdwedstrijden).
Met het aanleggen van meer kunstgras en/of het spelen van
wedstrijden op zondag zou er binnen de huidige ruimte nog extra
capaciteit gewonnen kunnen worden.
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Hoekpolder
Op sportpark Hoekpolder zijn in dit scenario een softbalveld en vijf
voetbalvelden nodig. Met het verschuiven en uitbreiden van het
aantal velden valt dit in te passen binnen de beschikbare ruimte.

Plus en minpunten Scenario 1

+
- Alle clubs kunnen op hun eigen sportpark blijven spelen
- De KNVB norm geeft clubs veel ruimte in de planning
- Het in stand houden van de goede spreiding van voetbalclubs over de gemeente

-
- Inefficiënt gebruik van ruimte doordat er meer velden nodig zijn
- Grote investering in velden nodig op sportpark Hoekpolder door noodzakelijke verschuiving van

voorzieningen
- Geen mogelijkheid tot clustering van de voetbalsport voor organisatorische voordelen
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1.3 Scenario 2, Efficiënt zonder verplaatsing
In scenario 2 wordt voor voetbal de aangepaste norm gebruikt waarbij er langer door wordt gespeeld op
zaterdag. Verder blijven in dit scenario alle verenigingen op hun huidige sportpark zitten.

Prinses Irene
Op Prinses Irene is in dit scenario een behoefte van 2,4 voetbalveld en vier korfbalvelden. Deze voetbalbehoefte
valt in te vullen met twee volledige velden en een trainingsveld waar de pupillen wedstrijden op zouden kunnen
spelen. Hiermee wordt de beschikbare ruimte efficiënt gebruikt en is een deel van het sportpark niet nodig voor
het voorzien van de bestaande verenigingen.

Vredenburch
In dit scenario is er op sportpark Vredenburch een behoefte aan 3,9
voetbalvelden. Ondanks dat er bredere speeltijden worden
aangehouden zal KRSV Vredenburch nog steeds krap in de ruimte
zitten. Extra ruimte is te vinden op de zondag en door het
trainingsveld/de extra sportruimte zo in te richten dat er
pupillenwedstrijden op gespeeld kunnen worden zoals nu al deels het
geval is.
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Hoekpolder
Onder de aangepaste norm is op sportpark hoekpolder een behoefte aan 3,6 voetbalvelden en een softbalveld.
Dit betekent dat er een voetbalveld bij zal moeten komen ten opzichte van de huidige situatie. Hiervoor is ruimte
beschikbaar achter het softbalveld.

Plus en minpunten

+
- De beschikbare ruimte in Rijswijk wordt goed benut door efficiënt gebruik van de velden
- Alle clubs kunnen op hun eigen sportpark blijven spelen
- Het in stand houden van de goede spreiding van voetbalclubs over de gemeente

-
- Grotere uitdaging voor de verenigingen om wedstrijden en trainingen efficiënt in te plannen en er

vrijwilligers voor te vinden
- Geen mogelijkheid tot clustering van voetbalsport met organisatorische voordelen
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1.4 Scenario 3, clustering
In scenario 3 wordt op basis van de aangepaste norm gekeken in hoeverre clustering van voetbal mogelijk is.
Hierbij wordt het voetbal op sportpark Hoekpolder geclusterd omdat in deze hoek van Rijswijk veel groei plaats
zal vinden. Softbal verplaatst hierbij naar sportpark Prinses Irene.

Prinses Irene
In dit scenario is er op sportpark Prinses Irene behoefte aan een softbalveld en vier korfbalvelden. Deze kunnen
aan de zuidkant van het sportpark bij elkaar komen te liggen met gedeelde faciliteiten voor beide clubs.
Hiermee zou een kleinschaliger sportpark ontstaan zonder een voetbalclub.

Vredenburch
Voor KRSV Vredenburch verandert er ten opzichte van het
vorige scenario weinig. Het enige wat voor de club
verandert is dat de afstand tot de andere voetbalclubs in
Rijswijk net iets groter wordt wanneer er niet meer
gevoetbald wordt op sportpark Prinses Irene.
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Hoekpolder
In dit scenario zitten RVC Celeritas en Semper Altius gezamenlijk op sportpark Hoekpolder. Hiermee ontstaat een
voetbalcluster wat het mogelijk maakt voor de clubs om samen te werken op bijvoorbeeld het gebied van
professionalisering. Met de nieuwbouw in RijswijkBuiten zal de bevolking in dit deel van Rijswijk toenemen
waardoor de extra voetbalcapaciteit in deze hoek van Rijswijk goed benut kan gaan worden.

Plus en minpunten

+
- De beschikbare ruimte in Rijswijk wordt goed benut door efficiënt gebruik van de velden
- Clustering van twee voetbalverenigingen bied mogelijkheden tot organisatorische voordelen
- Speelt in op de groeiende behoefte aan voetbal vanuit het ontwikkelende RijswijkBuiten
- Clustering van twee sporten met een meer regionale functie
- Ruimte beschikbaar op sportpark Prinses Irene voor sportgerelateerde of niet sportgerelateerde invulling

-
- Grotere uitdaging voor de verenigingen om wedstrijden en trainingen efficiënt in te plannen en er

vrijwilligers voor te vinden
- Twee verenigingen veranderen van locatie
- Grote investering in nieuwe velden en accommodaties door verschuivingen voorzieningen
- Minder spreiding van voetbalverenigingen over de gemeente
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1.5 Feedback verenigingen

Half januari 2024 zijn de verschillende scenario’s gepresenteerd aan de betrokken sportverenigingen en de
Rijswijkse sportraad. Ook is met alle verenigingen gesproken tijdens een interviewronde. Hieronder een aantal
belangrijke punten die door de partijen naar voren zijn gebracht. Verslagen van de interviews zijn in de bijlagen
te vinden.

Algemeen
- De verenigingen zitten goed in het proces en staan open om te kijken naar de verschillende scenario’s
- De verenigingen staan open voor onderlinge samenwerking

Honk/softbalvereniging Red Lions:
- Red Lions zou graag een BeeBall veld willen hebben voor de jeugd.
- Ze maken zich zorgen over de hoeveelheid parkeerplekken gezien daar nu al een gebrek aan is als het

softbalteam tegelijkertijd met voetbal speelt
- Ze willen graag de kantine aan het softbalveld hebben liggen
- Ze willen geen huur gaan betalen voor het clubgebouw
- Red Lions ziet potentie in het samen op een sportpark zitten met korfbalvereniging Refleks

KRSV Vredenburch
- KRSV Vredenburch ziet de ruimtebeperking op het huidige sportpark maar is sterk verbonden aan de

locatie en heeft leden veelal in de wijk rond het sportpark wonen
- Ze hebben grote problemen met de bespeelbaarheid van de grasvelden waardoor het moeilijk is alle

trainingen en wedstrijden in te plannen
- De club wil graag een extra kunstgrasveld om het slechtste grasveld te vervangen
- De club wil graag verlichting op alle velden om de velden beter te kunnen benutten

Semper Altius
- Wil geen huur gaan betalen voor het clubgebouw zoals het nu ook niet doet omdat het gebouw

clubeigendom is
- Ziet dezelfde parkeerproblemen die Red Lions ook naar voren brengt op het moment dat beide clubs

tegelijkertijd spelen
- De club heeft voorkeur voor scenario 1 (KNVB Norm)

RVC Celeritas
- RVC Celeritas heeft behoefte aan een eigen clubgebouw bij de velden
- De club wil graag een stabiele plek op een sportpark met passende voorzieningen
- De club staat open voor samenwerking met andere verenigingen

Korfbalvereniging Refleks
- Heeft een groot belang bij een eigen clubgebouw
- Behoefte aan de geplande vernieuwing van de velden over 1,5-2 jaar
- De club wil het eigen gebouw graag verduurzamen maar zou daar ondersteuning bij kunnen gebruiken
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1.6 Wat nu?
De gemeente Rijswijk heeft aangegeven om met een projectmatige aanpak verder te gaan met dit vraagstuk na
het informeren van college van B&W en de gemeenteraad. In dit proces worden de verenigingen en sportraad
intensief betrokken. In dit proces gaan de scenario’s verder uitgewerkt worden en zullen de quick wins benoemd
en uitgewerkt worden. De gemeente heeft de volgende kaders opgesteld voor de scenario’s in het vervolgproces:

- Eventuele nieuwe verenigingsaccommodaties moeten multifunctioneel zijn, intensief gebruikt worden en
een sluitende businesscase hebben

- De gemeente is verantwoordelijk voor de bouw van de verenigingsruimten
- Er zal rekening gehouden moeten worden met duurzaamheid in de nieuwe plannen
- De gemeente zal financiële kaders vaststellen voor de nieuwe accommodaties
- Optimaal gebruik op met name de weekenddagen van de sportvelden binnen de gemeente

De scenario’s zijn gebaseerd op de sportruimte prognose voor 2050. Dit geeft nog veel tijd om naar die
hoeveelheid ruimte toe te groeien. Toch zal op korte termijn al een keuze gemaakt moeten worden over welke
kant het op zal gaan. Bij het maken van lange termijn investeringen is het nodig om te weten voor welke situatie
er gebouwd wordt zodat er in één keer goed geïnvesteerd kan worden in nieuwe gebouwen en deze niet voor
2050 nogmaals vervangen hoeven te worden. Ditzelfde geldt in net iets mindere mate ook voor de midden-lange
termijn investering in nieuw kunstgras en/of de renovatie van oude kunstgrasmatten. Red Lions, Semper Altius en
Refleks hebben allemaal oude clubgebouwen waar ook op het gebied van duurzaamheid veel te winnen is.
Daarnaast beschikt RVC Celeritas nog niet over een vast clubgebouw wat de club wel graag zou willen hebben.
Om investeringen in clubgebouwen voor deze clubs toekomstbestendig te maken zal er voor die tijd een beeld
moeten zijn over welke scenario er gekozen zal worden richting de toekomst.

In alle scenario’s komt er op sportpark Prinses Irene ruimte vrij. Hoewel deze ruimte in de scenario’s niet meer
nodig is voor de sportverenigingen zal goed gekeken moeten worden of deze ruimte wel nodig is om bewegen
in het algeheel te faciliteren binnen de gemeente. Met de toenemende stedelijke verdichting is dit hard nodig om
te zorgen dat de inwoners van de gemeente ook richting 2050 genoeg beweegmogelijkheden hebben.
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2 DEEL 2, ONDERBOUWING

2.1 Trend lidmaatschap sportverenigingen
Om een goede inschatting te kunnen maken van de toekomstige behoefte aan sportruimte in Rijswijk is het
belangrijk om inzicht te krijgen in de trends rondom sportparticipatie. Op de sportparken in Rijswijk wordt
voornamelijk gesport door leden van sportverenigingen. Daarmee wordt het relevant om inzicht te krijgen in hoe
sportparticipatie bij sportverenigingen zich ontwikkeld over de jaren heen. Op landelijk niveau was in 2022 29%
van de Nederlanders lid van een sportvereniging1. Kijkend richting de toekomst is de meest recente prognose van
verenigingslidmaatschap er een uit 20172. Hierin werd voorspeld dat deze richting 2030 naar de 19% zou
gaan. Deze prognose lijkt momenteel niet uit te gaan komen. Sinds 2018 is het lidmaatschap van
sportverenigingen constant gebleven op de 29%3 wat niet overeenkomt met de prognose uit 2017.

Richting 2050 kijkend zullen trends zoals de individualisering in de maatschappij en vergrijzing gevolgen kunnen
hebben voor het lidmaatschap bij sportverenigingen. Echter lijkt deze afname op de kortere termijn mee te vallen.
Op basis hiervan is het voor de hand liggend dat ook in Rijswijk het percentage inwoners dat lid is van een
sportvereniging de komende periode stabiel zal blijven.

2.2 Demografie Rijswijk
Naast de trend in lidmaatschap van sportverenigingen moet ook gekeken worden naar demografische
ontwikkelingen binnen Rijswijk. Rijswijk ligt op een centrale plek in de Randstad waar de bevolking hard groeit.
Om hier een goed beeld van te krijgen zal er zowel naar de bevolkingssamenstelling als de
bevolkingsontwikkeling gekeken worden voor Rijswijk.

2.2.1 Bevolkingssamenstelling
De bevolkingssamenstelling van Rijswijk ligt redelijk dicht bij het nationaal gemiddelde. In Rijswijk wonen relatief
meer kinderen onder de 14, minder jongeren tussen de 15 en 29 maar weer relatief veel 30 tot 44 jarigen.
Richting 2050 zal met name de groep 75+ in Rijswijk significant toenemen. Verder valt op dat in Rijswijk de
groep 0-29 relatief iets groter zal worden. Dit is tevens de groep van de bevolking die het meest sport4 waar
rekening mee gehouden zal moeten worden bij het vaststellen van de behoefte aan sportruimte richting 2050.

1 CBS vrijetijdsomnibus 2022, https://www.sportenbewegenincijfers.nl/kernindicatoren/clublidmaatschap
2 RIVM/SCP 2017
3 CBS vrijetijdsomnibus 2022
4 NOCNSF zo sport Nederland 2022
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2.2.2 Bevolkingsprognose Rijswijk

Richting 2050 zal het aantal inwoners in Rijswijk hard stijgen. Waar het aantal inwoners nu rond de 58.000 ligt
zal dat in 2050 rond de 85.000 liggen5. Deze stijging van 47% ligt stukken hoger dan de landelijke
bevolkingsgroei van 12% over dezelfde periode.
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2.3 Invloed bevolkingsgroei op sport in het algemeen
De sportdeelname prognose laat zien dat het voor de hand ligt dat de sportdeelname de afgelopen periode
relatief constant is gebleven en dat dit ook richting de toekomst te verwachten is. De prognose van de
bevolkingsopbouw laat ook zien dat deze groep met hoge verenigingslidmaatschap relatief even groot zal
blijven.

In de scenario’s wordt gekeken hoe er richting 2050 voor de groeiende bevolking genoeg sportruimte bij
verenigingen gecreëerd kan worden wat op de huidige sportparken mogelijk is. Naast de ruimte voor
verenigingssport zal er richting de toekomst ook extra ruimte moeten komen voor private sportaanbieders en sport
en bewegen in de openbare ruimte. Ook de vraag naar dit type sportaanbod zal toenemen richting 2050 gelijk
met de bevolkingsgroei. Dit zal uitdagend zijn in de verdichtende gemeente Rijswijk. De vrijgekomen ruimte op
sportparken zou hierbij uitkomst kunnen bieden.

2.4 Sportdeelname berekening

2.4.1 Normen per sport
Om de ruimtebehoefte van de verschillende sporten te berekenen zijn voor elke sport de normen van de
betreffende sportbond gebruikt. Daarnaast is voor voetbal ook een bredere norm weergeven om de impact van
efficiënter gebruik in beeld te brengen. Op basis van deze normen is uiteindelijk de behoefte berekend voor
2050. Hieronder zal de berekeningsmethode voor de verschillende sporten en stappen toegelicht worden.

2.4.1.1 Voetbal
Voor de berekening van de veldbehoefte is de rekentool van de KNVB als basis gehanteerd. Hiervoor zijn bij alle
clubs de bij de KNVB ingeschreven teams ingevuld. Op basis van speeltijden per leeftijdscategorie komt hieruit
de bruto speeltijd per wedstrijddag, dit is de wedstrijdtijd plus de tijd tussen de wedstrijden die op een
wedstrijddag nodig is. Op basis van de bruto speeltijd per wedstrijddag is gekeken hoeveel wedstrijdvelden de
verschillende clubs nodig hebben (organisatorische capaciteit). Bij de berekening van het benodigde aantal
wedstrijdvelden wordt naast de KNVB bespelingsnorm ook een aangepaste norm gebruikt. Het verschil tussen de
normen zit in het aantal uren waarop wedstrijden gespeeld kunnen worden. De KNVB norm gaat uit van 7,5 uur
speeltijd op zaterdag (09:00-16:30) en 6,5 uur speeltijd op zondag (10:00-16:30). Echter, nu er veldverlichting
aanwezig is op de meeste velden en het met kunstgras mogelijk is om een veld intensiever te gebruiken ontstaat
de mogelijkheid langer te spelen. Met name op de drukke zaterdag kan dit veel extra ruimte creëren. Voor de
aangepaste norm wordt uitgegaan van 10 uur speeltijd per wedstrijddag (08:30-18:30). Dit is gelijk aan het
aantal uren wat nu al door de hockeybond wordt aangehouden.

2.4.1.2 Korfbal
Voor korfbal is de methode van de korfbalbond gebruikt. Hierbij wordt op basis van het aantal teams per
wedstrijdcategorie bepaald hoeveel gewogen teams er per wedstrijddag spelen. Per veld is er een capaciteit
voor maximaal 7 gewogen teams per wedstrijddag. Op basis hiervan is voor Refleks bepaald hoeveel velden ze
buiten nodig hebben.

2.4.1.3 Softbal
Voor Softbal is de methode van de honk- en softbalbond gebruikt. Hierbij wordt gekeken naar het aantal teams
per wedstrijdcategorie om het veldaantal te bepalen. Hierbij moet onderscheid gemaakt worden in een behoefte
aan honkbal en aan softbal velden. Red Lions heeft met volwassenen softbal en jeugd honk/softbal enkel een
behoefte aan softbalvelden (die zowel voor softbal als voor jeugd honk/softbal gebruikt worden).
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2.5 Prognose 2050
Op basis van de trends en ontwikkelingen in combinatie met de huidige behoefte aan sportruimte is een
prognose gemaakt van de behoefte aan ruimte in 2050. Hierbij is er op basis van de trends en ontwikkelingen
vanuit gegaan dat de sportdeelname richting de toekomst gelijk zal blijven binnen de gemeente. Met de groei
van de bevolking zal daarmee ook de behoefte aan sportruimte toe gaan nemen richting 2050. In de
berekeningen is hierbij de groei in behoefte aan sportruimte gelijk gesteld aan de groei van de bevolking.
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2.6 Enquête
Onder de leden van de 5 clubs is door de besturen van de betreffende clubs een enquête gedeeld. De respons
per club verschilde sterk. Hieronder een overzicht van de voornaamste bevindingen die naar voren zijn gekomen
op basis van de enquête. Een uitgebreider verslag van de enquête is toegevoegd als bijlage.

2.6.1 Algemene statistieken
- 296 respondenten
- 184 wonen in Rijswijk, 112 buiten Rijswijk
- 247 respondenten zijn lid van een sportclub
- 122 leden van Semper Altius hebben de enquête ingevuld
- 71 leden van RVC Celeritas
- 5 van KRSV Vredenburch
- 5 van Te Werve
- 6 van Red Lions
- 8 van Refleks

2.6.2 Semper Altius

Vanuit Semper Altius was er een goede respons op de enquête. Leden waarderen met name de sociale binding
binnen de club. Het voornaamste verbeterpunt zit in de accommodatie en de velden.

2.6.3 RVC Celeritas

Ook bij RVC Celeritas was er een groot aantal respondenten. Binnen RVC Celeritas is er naast een waardering
voor de sociale binding ook een grote waardering voor de velden en het sportaanbod. Bij verbeterpunten
worden met name de accommodatie (gebrek aan kantine) en de huidige situatie op het sportpark benoemd.

2.6.4 Andere verenigingen
Onder de andere verenigingen was de respons van de leden te laag om een representatief beeld te krijgen van
het sentiment binnen de verenigingen. Naast vragen over de verenigingen is er in de enquête ook gevraagd naar
algemene ideeën en opmerkingen over de sportparken in Rijswijk. Deze zijn te vinden in de bijlage.
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2.7 Leden spreiding analyse
Om in beeld te krijgen waar de leden van de verschillende verenigingen
wonen is bij alle vijf de verenigingen gevraagd om de postcodes van de
leden. Deze zijn ontvangen van alle verenigingen behalve van de Red Lions.
De herkomst van de leden is belangrijk om meer inzicht te krijgen in het belang
van locatie voor de verschillende verenigingen. Wanneer alle leden dicht bij
de club wonen zou het verplaatsen van de club funest kunnen zijn voor de
club.
Het tegenovergestelde kan ook gebeuren. Wanneer de herkomst van de leden
van een vereniging meer verspreid is ten opzichte van de locatie heeft
verplaatsing naar een ander sportpark vaak minder impact op de leden.
De reisafstand onder de leden wijzigt hierdoor minder.

Bij de clubs in Rijswijk is bij Semper Altius en KRSV Vredenburch de clustering
van leden het meest duidelijk. Beide hebben veel leden die dicht bij de club
wonen en hebben een duidelijke binding aan de huidige locatie.
Bij Refleks is nog steeds zichtbaar dat een grote groep leden in een cluster
dicht bij de club woont. Tegelijkertijd zie je ook een groot deel van de leden
wat vanuit andere plekken in Rijswijk (en deels Den Haag) komt.
Bij RVC Celeritas is de spreiding van ledenlocaties het grootst. Er is op de
kaart geen duidelijk cluster rond de club zichtbaar. De leden komen vanuit
locaties verspreid over Den Haag en Rijswijk. De club lijkt hiermee het minst
aan een locatie gebonden van de clubs waarvan de ledenspreiding bekend
is.

Red Lions heeft geen postcodes aangeleverd waardoor een vergelijkbare
analyse niet gemaakt kan worden voor de club. Gezien softbal als sport
redelijk klein is en vaak een regionale functie heeft kan ervan uitgegaan
worden dat een softbalclub een relatief groot service gebied heeft met leden
die relatief ver reizen voor een softbalclub. Op basis daarvan zou een
verhuizing van +/- twee kilometer een relatief kleine impact hebben op de
leden van Red Lions.



2.8 Interviews
Als onderdeel van het proces zijn bestuursleden van de verschillende verenigingen geïnterviewd. Bevindingen uit
deze interviews zijn meegenomen in het eerste deel van het verslag. De verslagen van de interviews zijn
beschikbaar voor de gemeente ten behoeve van het vervolgproces.



B1 ENQUÊTE RESULTATEN



Resultaten enquete:

Algemene statistieken
- 296 respondenten
- 184 wonen in Rijswijk, 112 buiten Rijswijk
- 247 respondenten zijn lid van een sportclub
- 122 leden van Semper Altius hebben de enquete ingevuld
- 71 leden van celeritas
- 5 van Vredenburch
- 5 van Te Werve
- 6 van Red Lions
- 8 van Refleks



Resultaten per club
Semper Altius



Onderbouw uw keuze over wat u waardeert op het sportpark:
Aantal velden niet toereikend om vereniging verder te laten groeien.  Kleed accommodatie-
kleedkamers- niet in overeenstemming met het aantal leden mede gezien de forse toename
activiteiten dames/vrouwen voetbal.  Aanleg 2e kunstgrasmat wordt/is steeds slepend dan wel
vertraagd.  Het sport niveau wordt langzaam opgehoogd echter bovenstaande punten werkt erg
vertragend.
Accommodatie vergt onderhoud maar vereniging gezellig
Alle aspecten zijn belangrijk om een goed sportklimaat te hebben zowel prestatief als recreatief
Ben al 35 jaar lid en ook als vrijwilliger
De sportvelden zijn keurig. Als voetballer is het wel jammer dat het gras steeds meer plaatsmaakt
voor kunstgras.   De accommodatie doet verouderd aan en is minder gezellig dan zou kunnen. Dat
is wel bijzonder voor een sterk groeiende club waarbij steeds meer ook kapitaalkrachtige leden
zich aansluiten met dito eisen.
De vereniging is heel erg gegroeid waardoor het niveau heel erg omhoog is gegaan. Vooral van de
jeugd.    Hierdoor creër je dat er nieuwe mensen bij de club komen van verdere wijken en zorg je
ervoor dat je voor veel mensen tegelijk sport kan aanbieden wat heel belangrijk is in deze tijden
van stress etc.
Dichtbij
Dichtbij ons wijk/wijk (Sion)
Een echte Rijswijkse vereniging, ons kent ons, vrienden van elkaar en altijd gezellig
Een hechte club
Fijne kleine accomodatie. Sfeer is goed. Zoon gaat vaak na school ook daar voetballen
Gezellig met de mannen een potje voetbal en een drankje/hapje.  Uitstekende echte velden
Gezellige vereniging en sporten et een grote groep vrienden
Gezellige vereniging, met een te klein en te gedateerde accommodatie
Gezellige vereniging. Verbinding tussen de mannen en vrouwen
Heerlijk om te sporten, maar ook na de wedstrijd gezellig socializen met de drankje erbij
Hele fijne club
Het aanbod met 2 jonge kids in het gezin in prima, veel jeugd wat het leuk maakt.    De club is
goed toegankelijk met de fiets en auto
Het een een gezellige voetbalclub.
Het is een gezellige club
Het is een gezellige club, ook de buren Red Lions die honkbal/softbal beoefenen. En daarnaast
worden er activiteiten gedaan.
Het is een gezellige sportvereniging met een super sportkantine met terras. Altijd gezellig en nooit
rottigheid.
Het is fijn om in een gezellig team met sport bezig te zijn.
Het leuk op iets in de buurt te hebben
Het op zaterdag ontmoeten van vele vrienden, en lief en leed te delen.
Kom er al sinds mijn jeugd en zit met een groep waarvan ik sommige al meer dan 20 jaar ken
Lekker op niveau sporten met vrienden en de belangrijke 3e helft.
Leuk veteranenteam
Leuk voor mensen uit de omgeving te leren kennen
Leuke en plezierige vereniging waar kwaliteit en plezier samen gaan.
Mijn kinderen voetballen en fijn dat dit aangeboden wordt
Na sporten samen wat drinken de sociale binding



Om goed te sporten is een goede accommodatie belangrijk zoals een goed veld, kantine,
hygiënisch kleedkamers en goede trainers voor goede begeleiding en prestaties.
Prachtige club waar iedereen elkaar kent en waar gezelligheid en plezier voorop staat.
Prima voetballen daar. Pas kort op de vereniging dus over sociale factoren geen mening
Semper Altius heeft een grote sociale functie, zowel tussen de wijken (Sion en Planetenbuurt),
maar ook voor kinderen en volwassen op persoonlijk niveau.
Semper Altius is een fijne voetbalclub waar ik veel sociale contacten en vrienden heb.
Semper Altius is een groeiende vereniging, trots kunnen we daarop zijn.
Semper Altius is een prima vereniging. Alleen is het clubgebouw gedateerd en in matige staat van
onderhoud. Het verduurzamen ervan zou een gigantische klus worden.
Semper is een gezellige vereniging wat sport biedt aan veel mensen in Rijswijk
Sporten is gezond en sociaal
Sporten is gezond en verbind mensen
Sporten met vrienden
Veel vrienden en vaak genoeg feestjes.
Velden en accomodatie zijn niet geweldig, maar het is er wel enorm gezellig.
Volgen van de prestaties van het eerste elftal. Gezelligheid door ontmoeting van vrienden
Weinig om trots over te zijn. Velden bedroevend slecht. Ook te weinig velden. Accomodatie
oudbollig...



Onderbouw uw keuze over wat er mist:
(gras) Veld kwaliteit in ondermaats en niet bij te houden door een amateur vereniging. Dit zouden
allemaal kunstgras velden moeten zijn  Kleedkamers mogeen wel een opknapbeurt gebruiken
Accommodatie is verouderd en er zijn te weinig kleedkamers hetgeen op de zaterdag voor grote
bezettingsproblemen geeft
Accommodatie is zeer gedateerd en wordt "cosmetisch" bijgewerkt door vrijwilligers.  De
grasvelden zijn van zeer slechte kwaliteit
Accomodatie is een drama voor zo een grote club  Er ligt een zand volleybal veld wordt nooit
gebruikt maak er een voetbal veldje van
Alleen al hygiënisch gezien zal er een nieuw clubhuis/kleedkamers moeten komen. De club blijft
groeien ivm rijswijk buiten en zal dus echt prioriteit moeten hebben voor een nieuw clubhuis. Rhc
hockey en vredenburch voetbal zijn al aan de beurt geweest dus ik zou niet weten waar we op
wachten.
Bij veel regen zijn helaas een aantal velden niet bespeelbaar
Buiten veld 1 zijn de andere velden minder van kwaliteit. Veld 2 wordt gelukkig eind november
vervangen voor kunstgras. De kleedkamer en de buitenkant van het pand kan wel eens een
opknapbeurt gebruiken. De zandbak wordt niet gebruikt en is alleen maar smerig. Maar er of net
als vroeger een klein kunstgras veldje voor / tribune of zet er twee padel banen op waardoor er
weer wat inkomsten gegenereerd worden.
Combi met softbal is lastig. Semper zou kunnen groeien maar dan is er een extra veld nodig op de
plek waar nu de softbal zit.  Gebouwen/ kantine zijn aan renovatie toe.  Het sportpark als
openbaar terrein heeft voor- en nadelen. Prima speelplek voor kinderen, maar het levert ook
schade op (kapotte netten, lege flesjes in de gaten van de hoekvlaggen brandplekken op het
kunstgras e.d.)
Contributie is hoog onderhoud op de club (kleedkamers, schoonmaak) kan veel beter.
De accommodatie groeit niet mee met het aantal sporters.  De diversiteit op het sportpark brengt
dit met zich mee. Dames en heren voetbal, de jeugd die sterk groeit en de medebewoners Red
Lion.
De accommodatie is belabberd en oud,geen visitekaartje als je het terrein betreedt  De velden
moeten op lange termijn, met het groeiende leden aantal, met 1 veld uitgebreid worden  Aanleg
pupillenveld wordt al 3 jaar gevraagd, wordt te weinig mee gedaan vanuit de gemeente
De accommodatie is in slechte staat en moet of worden gerenoveerd of vervangen. Er zijn ook te
weinig kleedkamers.
De accommodatie is op veel punten aan verbetering toe. Staat van onderhoud clubhuis, de
kleedkamers (ook in aantal), ruimte voor eigen spullen voor training en wedstrijden.
De accommodatie is sterk verouderd en niet meer van deze tijd. De gemeente zou hierin moeten
investeren, tevens kijken naar duurzaamheid en kleedruimte faciliteiten. Er is ook maar 1
kunstgrasveld beschikbaar, er komt gelukkig een tweede bij maar het zou ook fijn zijn als het gras
op veld 3 opnieuw wordt gelegd. Veel kuilen aanwezig (kans op blessures enorm).
De accommodatie is wat verouderd (kantine & kleedkamers)  dit match niet met de jonge
generatie leden en ouders.    Daarnaast beschikt de club momenteel over 1 kunstgrasveld wat
voor dit ledenaantal nog te weinig is om ook in de herfst/wintermaanden te trainen.    Daarnaast
zou een gemeente als Rijswijk/Semper Altius ook sportief wat meer moeten bieden qua niveau
zowel bij de senioren als bij de junioren. Dit om te verkomen dat inwoners naar elders gelegen
clubs vertrekken. (Wateringen, Den Hoorn)
De accommodatie is zeer verouderd. Kleedkamers worden nauwelijks tot niet schoongemaakt.
Velden zijn zeer matig. Prijs is veelte hoog voor een club wat 5e klasse speelt. Het sportniveau
blijft laag door alle bovengenoemde eigenlijk.
De accommodatie valt van ellende uit elkaar. Er is wekelijks een kleedkamer tekort



De accomodatie is verouderd en wordt langzamerhand ook te klein voor deze groeiende
vereniging
De accomodatie is zeer slecht en er moeten velden bij ivm groei
De accomodatie van semper (een grote club ) is zwaar onder de maat
De accomodaties is gedateerd. De kinderen hebben het koud in de kleedkamers in de winter.
Maar goed de vreugde gaat voorop.
De club kan uitbreiden qua leden maar heeft niet genoeg accommodatie uitbreiding mogelijkheid.
De hoeveelheid aan kleedkamers
De huidige faciliteiten zijn echter wel gedateerd.
De kantine is dramatisch. Laat open en kan er niet echt iets halen alleen een tosti verder niets
De kleedkamers zijn erg oud en aan vervanging toe. Het tocht daar is in de winter niet warm te
krijgen geen of nauwelijks ventilatie.
De kleedkamers zijn tochtig. Tijdens de training van de jeugd zitten de wc's op slot waardoor
iedereen zijn behoefte in de bosjes doet.
Er is maar 1 kunstgrasveld en 2 gewone velden. Met veel regenval zijn die 2 velden vaak
onbespeelbaar.
Er ligt een “zandbak” op het complex, denk dat je daar best iets anders leuk voor in de plaats kunt
maken. Een voet volley veld of iets anders. Tevens zouden de kantine en kleedkamers wel een
upgrade mogen krijgen.
Er ligt een super mooi terrein, alleen het onderhoud laat ten wensen wensen over. het
materiaalhok is gedateerd en het is hoognodig tijd voor een nieuwe kantine met kleedkamers
anno 2023. Gemiddeld wordt er door meer dan 600 mensen wekelijkse meerdere malen gesport,
maar er mag meer gedaan worden aan onderhoud.
Er zijn eigenlijk te weinig kleedkamers en dat is vaak lastig.
Er zijn naar mijn weten te weinig kleedkamers en is de accommodatie best gedateerd waardoor je
enigzins wel de sfeer behoud, maar niet een hoger niveau kan aantikken.    Ook zijn er te weinig
velden waardoor de club straks niet meer kan groeien. Dit komt door de vele leden die erbij
komen de laatste jaren.
Er zijn te weinig kleedkamers.
Ernstig verouderd, met name de kleedkamers en kantine. Veld onderhoud zeer matig.
Gebouw mag moderner en er is maar 1 kunstgras wat te weinig is voor zo grote club
Het clubgebouw is aan onderhoud onderhevig, het vijvertje van vrijwilligers raakt steeds leger !!
Dus een meer onderhoudsvrij clubgebouw zou welkom zijn. Door het groeiend aantal leden en de
toevlucht die het damesvoetbal neemt zouden meer kleedkamers welkom zijn.
Het clubgebouw is aan vernieuwing toe
Het clubhuis is wel aan vervanging toe.
Het onderhoud is slecht. Het is vies. Oud. Slechte kleedkamers en douches. Slechte organisatie.
Niet vooruitstrevend
Het sportpark is altijd open. Dus een hoop jeugd met daarbij behorende vernielingen en
baldadigheid.  De gemeente weigert hier op te handelen of te compenseren.  Kost de club een
hoop extra geld
Je betaalt steeds meer voor minder.
Kantine en velden zijn in zeer oude staat, ondanks de wijk Sion en Parkrijk in uitbreiding zijn
Kleedkamers met Ado stickers, er wordt gerookt en geblowd, en slechte velden. Een nieuw
kunstgrasveld zou top zijn.
kleine tribune of tenminste meer zitbanken voor supporters
Mijn zoon voetbalt steeds op kunstgras, echt gras zou ook fijn zijn. De kantine en kleedkamers etc
mag wel een up date



Nieuwe kantine en kleedkamers is een must
onze kantine en kleedkamers zijn in slechte staat
Semper altius is een leuke sociale vereniging, maar de accomodatie is te klein voor het aantal
leden. Kleedkamers zijn daarnaast heel oud en niet hygienisch. Met oog op het toekomst zal het
aantal leden gaan stijgen door de omliggende wijken die flink aan het groeien zijn, Rijswijk Buiten.
Slechte staat van clubgebouw
Soms op zaterdag weinig kleedruimtes. Beperkt aantal douches en echt fantastisch ziet het er ook
allemaal niet uit.  Gedateerd.
Sterk verouderd te weinig kleedruimte grasvelden zijn al jaren een drama
Sterk verouderde kantine en kleedruimtes.
Te weinig en oude kleedkamers. Te weinig velden.
Te weinig kleedkamers
Te weinig kleedruimtes
Veel is afhankelijk van vrijwilligers, van training geven tot wedstrijden begeleiden etc. Deze
personen doen het graag volgens mij, maar het zijn veelal dezelfde personen die het doen. Je kan
ouder/mensen niet dwingen bij te dragen, maar wellicht dat contributie zou bestaan uit een
gedeelte dat niet betaald hoeft te worden indien iemand ook vrijwilligerstaken oppakt hoe klein
dan ook
Veld 2 en 3 zijn van verschrikkelijke kwaliteit en de accomodatie is zeer verouderd. De grasvelden
zijn heel hobbelig en heeft al jaren plekken die je later in het seizoen kan classificeren als
enkelbrekers. Kleedkamers zijn ondermaats, hooguit opgeknapt met een likje verf. Ook begint het
te klein te worden terwijl de club groeit. Kantine is ook jaren niets aan gedaan.
Velden te slecht of afgekeurd, ook last van ganzen poep(heel veel).  Te weinig kleedkamers, en
een te oud gebouw.
Verouderde kleedkamers. En als dames team zouden we graag trainingspakken / trainingstenue
(net als de herenselectie) en nieuwe ballen etc willen



Celeritas

Onderbouw uw keuze
Ik mis jeu de boules club Aba
Er is voldoende aan sportactiviteiten te doen voor jong en oud
Een sportclub is een soort van familie
Heel fijn om te zien hoe iedereen goed met elkaar omgaat en hoe de jeugd geniet tijdens de
trainingen en wedstrijd. Veel saamhorigheid, mooi om te zien
Het geeft mij rust en genot. na mijn drukke werk/schooldagen dat ik een balletje kan trappen op
de dinsdag en donderdag avonden
Mooie accommodatie missen alleen  goede kleedkamers en verlichting is nu een drama



Ik kan ook zwemmen op het sportpark en dat doe ik als mijn man aan het trainen is.
We kunnen niet trainen in de avond
gezelligheid onder elkaar waardeer ik elke week
Het is altijd gezellig!
Leuke en gezellige mensen die er rond lopen.
Het voelt als thuis komen bij Rvc Celeritas
Mooie velden
hele gezellige vereniging
Ik kan nog steeds voetballen
Nou wij kunnen al 2 weken niet trainen door dat doe gemeente niet ingrijpt
Je kan voetballen in een goed team waar de sfeer goed is op en naast het veld
Samenwerking is fijn tussen de verschillende sportaanbieders. Lokatie en uitstraling en
bereikbaarheid vh sportpark is super
Lekker buiten rennen en met teamgenoten praten.
Gezelligheid en lekker om te bewegen
Ik loop al 18 jaar bij de club en er is genoeg aanbod voor jong en oud
Alles prima. Alleen accommodatie in beheer van privé ondernemer is niet correct
Alles ligt er goed bij word onderhouden en we hebben ons eigen plekje echter de verlichting die
elke keer op het veld word uitgezet door dhr lammerting is een grote doorn in het oog
Lekker buiten voetballen
Los van het bewegen in het samenzijn met (sport) vrienden ook heel belangrijk!

Onderbouw uw keuze
Ik vind het absurd dat de voetbalclub geen volwaardige kantine, opslagruimte en kleedkamers
heeft.
Helaas is de ervaring die ik bij voetbalvereniging RVC Celleritas dat de focus eigenlijk alleen gericht
is op het plezieren van de kinderen. Het verbeteren en verhogen van het sportniveau of een
bepaald doelstelling wordt niet echt na gestreefd.



Wij zouden graag verhuizen naar de accomodatie bij het veld voor een betere beleving, is nu ver
lopen allemaal en niet gezellig
Dat er onderling veel rare dingen zijn met inrenepark en het slaat nergens op irenepark heeft
meningsverschil met celeritas alleen pakken ze de spelers ermee
Lichten worden uitgedaan!!!
blijkbaar is er een menings verschil : waardoor soms het licht niet aangezet word of gewoon uit
gedaan word . jammer dat de leden hier de dupe van zijn
Dat tijdens sporten de verlichting uitgezet wordt of niet aan kan doordat iemand de
hoofdschakelaar bediend
Verlichting wordt om stipt 20:00 uitgegooid terwijl er kinderen op het veld staan kan voor
gevaarlijke situaties zorgen.
Doet de verlichting uit van het park op tijden van de trainingen selectie, veteranen en
scheidsrechters
Rvc celeritas is een leuke en gezellige club waar de kinderen veel plezier beleven samen tijdens
het voetballen.  Helaas beschikt de club sinds een paar jaar over een een kleine kantine, wat ook
niet op een praktische plaats staat. Verder ook niet genoeg velden ter beschikking.  Ik ben ook
zeker niet te spreken overde strijd tussen het bestuur van celeritas en Hans lammertink. Zo heeft
Hans Lammerrink gisteren expres de lichten op de velde  uitgezet omdat er blijkbaar iets zou
spelen tussen hen. Mijn kind trainde op dat moment. Het werd pikdonker, wat eng was en ook
gevaarlijke situaties had kunnen ontstaan. Ik ben hier erg woedend om. Dat is zeer onvolwassen
gedrag van deze man en daarbij brengt hij door zijn roekeloos gedrag kinderen in gevaar. Ik vind
dat de gemeente hier in het belang val al deze kinderen moet gaan optreden en eind aan deze
situatie maakt voordat het uit de hand loopt.
Er is veel spanning binnen de vereniging! Te nadele van vele kinderen
Wij is leden komen na een lange dag naar de sportpark om te voetballen en ons rust te vinden.
Alleen omdat de meneer van de sportpark een conflict met het bestuur heeft worden de leden de
dupe van. Er is meerdere keren voor gekomen dat meneer van het sportpark het licht uitdoet als
wij willen trainen.
Het feit dat lammertink zoveel macht lijkt te hebben en RVC beperkt en ze niet van alle faciliteiten
gebruik kunnen maken is erg jammer
Aangezien de eigenaar van de kantine een kleine bonje heeft met RVC Celeritas zet hij bewust het
licht uit in de avonden om zo de boel te verzieken voor de club en voor de leden die in de avonden
willen trainen. En dat kan hij omdat de schakelaar in zijn kantine staat.
Drama vent ik denk dat als dit nog lang aan gaat houden dat het helemaal fout gaat
De verlichting van de velden wordt telkens uitgezet zodra de senioren willen beginnen aan de
training
Er is veel gezeik met kleedkamers en de kantine bij het hoofdveld waardoor ik het plezier bij rvc
celeritas ben kwijt geraakt
Door al jaren problemen met dhr Lammertink zijn we moeten verhuizen van kantine,  wat best
wel wat problemen oplevert met onze tegenstanders.   Ook heeft dhr. Lammertink al diverse
keren de verlichting van de velden uitgeschakeld waardoor het niet mogelijk is om te trainen.   Ik
vind dat de gemeente Rijswijk veel te laks is met optreden.   Het levert gevaarlijke situaties op
voor de jeugd die dan net klaar zijn met hun training,  maar alles nog moeten opruimen in het
donker.   Kinderen en ouders voelen zich niet meer veilig in het donker.  Het is een schandaal.
De beheerder doet ze uit
wat beter kan ondersteuning vanuit de gemeente wat betreft verlichting i.v.m. problemen met de
stichting
HANS LAMMERTINK MOET WEG! Door hem kunnen wij als selectie af en toe niet trainen, omdat
hij de lichten uitgooit en ze niet meer wilt aanzetten.



Lichten worden uit gedaan we kunnen niet onze hobby uitoefenen vanwege issues. Maar daar
krijgen wij als sporters elke dag mee te maken
Dat de lichten aan zijn op het moment dat we willen trainen.
Er is al een aantal weken iets gaande met de cub en stichting, waar bij de stichting de leden van
rvc celeritas  niet laat sporten op trainings dagen
Deze man verziekt het sporten voor jong en oud.
de uitbater van het complex verpest ons sport plezier.  speel in het 3 de team voor de lol maar die
word ons afgenomen door het uitzetten van de lichten .h lammertink geeft niks om sportende
mensen
Het is belachelijk dat jullie dit via een enquête doen. Wij als spelers kunnen nu 3 weken niet
trainen door de gebouw eigenaar tevens zijn jullie al bekend met dit. En proberen jullie nu dit met
een enquête te stoppen?Nou bedankt.
Leuke grote sociale groep die ernstig wordt gedwarsboomd door eigenaar van het park
Het bestuur heeft ruzie met de andere kantine waardoor wij niet kunnen trainen in de avond
omdat hans lammertink het licht uit zet
Verlichting wordt uitgezet en wij leven in onzekerheid of wij wel kunnen trainen
Zie bovenstaande. Kom op voor de  Club en laat je niet opzij zetten door een ondernemer
De kantine, kleedkamers en tribune zijn in het beheer van een ondernemer die totaal geen gevoel
heeft hoe hij moet omgaan met vrijwilligers en doet wat hij zelf het liefst doet.......geld verdienen
en anderen afhankelijk van hem houden.    De gemeente moet altijd de baas zijn van de
sportaccomodaties in Rijswijk.
Momenteel zit er een flink tegenwerken beheerder (Lammertink) in de kantine van het sportpark.
Hij frustreert de voetbalclub op allerlei wijze en laat de leden hier de dupe van zijn door
bijvoorbeeld de lichten uit te doen op treiningsavonden terwijl de velden en bijbehorende
verlichting van de gemeente worden gehuurd. Hier moet heel snel een oplossing voor komen
voordat leden besluiten ergens anders heen te gaan en voordat de situatie helemaal uit de hand
loopt.
Dat we ook in de winter kunnen trainen dat niet de verlichting uit word gedaan door de stichting
van het park
Het sport in beheer laten van de gemeente. En niet aan ondernemers zonder enige passie voor
verenigd belang
Zie eerder opmerking. Ondernemer die opstal Prinses Irene Park heeft is een regelrechte dictator .
Zorgt ervoor dat sporten onmogelijk wordt gemaakt.
Wij hebben met spoed hulp nodig vanuit de gemeente verlichting wordt steeds uitgeschakeld
door de stichting graag actie ondernemen hierover
Er is nu al meerdere malen gedurende een training het licht uitgezet wat niet alleen tot irritatie
leid maar ook gevaarlijke situaties waarin kinderen in het donker hun spullen moeten zoeken.
Sommige zijn in paniek en snappen het niet
Voor RVC Celeritas is het momenteel behelpen met kantine kleedkamers en de afstanden daar
tussen. Sportpark kan veel beter geoptimaliseerd worden.
Kantine is van een ondernemer. Dit moet snel in handen komen van de gemeente rijswijk om zelf
een beleid uit te stippelen. Nu ben je afhankelijk van.
Onze vereniging beschikt helaas niet over een eigen kantine en kleedkamers. Dit beperkt ons op
vele vlakken.



Vredenburch/Te Werve
Kleinere respons

Onder de respondenten veel tevredenheid over de sociale aspecten en de accommodatie.

Voornaamste verbeterpunt zit in de velden.

Red Lions
Tevredenheid over sociale aspecten, de accommodatie en de velden.

Voornaamste opmerkingen over verbeteringen gaan over het gebouw.

De respondenten zijn bereid verder te reizen voor de club.



Refleks
Leden zijn erg tevreden over het sportaanbod, de accommodatie en de sociale binding.

Velden en de accommodatie zijn tegelijkertijd ook het voornaamste verbeterpunt. Voornamelijk
roep om nieuwe kunstgrasvelden en commentaar op een verouderd gebouw.

Algemene opmerkingen
Heeft u nog opmerkingen/ideeën over de sportparken in de gemeente Rijswijk?
Accomodaties laten gebruiken waar ze voor zijn, gemeente accomodaties laten bezitten door de
gemeente
Als de gemeente iets wil betekenen voor de leden moeten ze zorgen dat er een professionele
organisatie is die verenigingen adviseert met betrekking tot subsidies en zorgt dat ze controle
houden over gehuurde velden en private faciliteiten waarbij de leden niet lijden door
machtsspelletjes omdat er geen ambtenaren zijn die krachtdadig optreden en waar nodig
optreden middels locale regelingen.
Altijd maar gezamenlijk overleg is een betere start dan een enquete
Behouden wat je hebt is belangrijk. Onderschat de eigen cultuur per verenigingen niet.
beste gemeente, grijp aub in bij celeritas, de vereniging met meer dan 400 leden gaat zo kapot,
afgelopen 2 weken konden veel leden niet trainen door Hans Lammertink, die de lichten uitdeed
terwijl hij daar geen recht op heeft, celeritas huurt velden incl licht van de gemeente. steeds meer
leden zeggen naar een andere vereniging te gaan waar normaal gesport kan worden
Beter onderhoud en onderhoud plegen wanneer nodig ipv data prikken vast zetten en iets doen
wat niet nodig is op dat moment
Betere benutting van de mogelijkheden.  Zie voorbeeld haags historisch voetbal toernooi
Betere prijzen, mogelijkheden om tot naar hogere niveau te groeien, dichtbij huis, buiten de
trainingen ook de mogelijkheid om van de velden te kunnen gebruiken, producten in de kantine
betaalbaar houden
Dat  kantines meteen gebruikt kan worden voor veel meer doel  Einden
Dat alles goed geregeld word zonder problemen wij betalen wel voor contributie en daar word nu
misbruik van gemaakt , zodat wij niet kunnen trainen omdat de lichten uit zijn! Heeft ook impact
op onze wedstrijden
Dat sportpark irene (stichting)niet naar eigenbelang kijkt maar naar de sporters op het sportpark
De ambtenaren sport bewust belonen. Wat die mensen moeten. Doorstaan met deze
ondernemer is vreselijk. Gemeente raad moet wethouder steunen om harde aanpak te doen.
Steun de club anders is het straks te laat
De gemeente kan ideeën beter delen met clubs en niet zomaar wat doen.  Er is bij iedere club een
zandveld aangelegd wat bij al de voetbalclubs niet gebruikt wordt en kost enorm veel geld, dit is
naar mijn mening geldverspilling.  Ga met de betreffende clubs vaker om tafel, niet de clubs naar
de gemeente laten komen maar andersom . Naar mijn mening wordt er te lang gewacht om te
innoveren, kan de gemeente een steentje in bijdragen.  Een club is afhankelijk van een moment,
het aantal leden.  Zie sportpark hoekpolder, er wordt nu sinds 10 jaar de nieuwe wijk gebouwd en
vanuit gemeente komt er nu pas een 2e kunstgras bij terwijl er nu al minimaal nog een extra veld
bij moet komen gezien het aantal aanmeldingen, maak dat ook gelijk kunstgras en laat de club
niet tobben met een stuk groen wat eigenlijk onbespeelbaar is en waar de allerkleinsten op
zaterdagochtend op moeten spelen.
De gemeente Rijswijk moet zijn steun verlenen om een samenwerkingsverband en financiele
onafhankelijkheid voor de gebruikers, die zich op vrijwillige basis inzetten voor het welzijn vd
inwoners van Rijswijk, te garanderen.



De lijntjes moeten korter met de werkvloer. Hoe kunnen we de vrijwilligers behouden. Hoe
kunnen we mensen die verder van de werkvloer zitten inzetten op de clubs voor onderhoud en
sociale contacten. Hoe kan de gemeente clubs meer financieël tegemoet komen in deze dure
tijden. Zodat sportclubs ook sportclubs blijven en niet alleen duur betaalde bestuurs en dat de
kinderen /volwassenen met een kleine beurs straks niet meer kunnen trainen omdat de
contributies zo hoog worden omdat alles opgaat aan energie.
De sportverenigingen zijn heel, heel, heel belangrijk voor de samenleving. Integratie en samen
plezier maken is waardevol. Zorg voor betere faciliteiten kan een club vergroten en meer
waardering geven.
De toegankelijkheid bij celeritas en de ontvangst is beneden de maat
De weg naar Rijswijk buiten niet afsluiten voor auto’s   Anders gaan er veel mensen van de
vereniging af of kunnen hun zoon of dochter niet op tijd van de opvang halen. Buiten dat het voor
ons als trainers van de club ook lastiger wordt om te komen
Denk ook.eens aan een leuk en mooi zwembad. De Schilp is echt een verschrikkelijk klein en lekijk
zwembad.
Duidelijke afspraken maken met hans lammerting
Eigenbeheer en niet bij ondernemers
Er moeten duidelijke afspraken gemaakt worden met meneer hans lmmertink . Er ontstaan
gevaarlijke situaties ! De lichten worden door meneer hans om 20 uur uit gezet terwijl de
kinderen nog op de velden zijn
Ga eens een keer meekijken op de avonden soms om zelf te zien hoe vervelend het is als je
constant in de zeik word genomen door een eigenaar die vervelend wil lopen doen. Bij RVC
Celeritas
Gebruik zo een nieuwe accomodatie ook voor de wink
Geen samenwerkingen met Hans Lammertink :)
Gemeente kom in actie zodat de leden van rvc celeritas kunnen voetballen . En niet de dupe
worden van een conflict waar de leden totaal niks mee te maken hebben
Gemeente moet dingen in eigen beheer houden, voorkomt machtspositie van ondernemers die
geen hart voor de vereniging hebben
Gemeente moet het over benen met Celeritas als groeiende huurder
Gemeente moet meer investeren in betere activiteiten voor meerdere doelgroepen. Dat is op dit
sportpark meer dan mogelijk en alleen werken de verschillende belangen elkaar tegen.
Goed controleren van de kunstgrasvelden en deze tijdig vervangen om blessures te voorkomen.
Graag subsidie en meedenken
h lammertink moet worden verwijdert van het sportcomplex, een man die niks geeft om sport en
mensen hun hobby en alles eraan doet om er zelf alleen beter van te worden
Hans lammertink er uit
hans lammertink eruit
Help het bestuur en de leden van Celeritas door in te grijpen tegen het beleid wat betreft onze
veldentoegankelijkhejd
Help rvc Celeritas en maak een einde aan de heer Lammertink. Hij maakt de club kapot
Het beste is de schilp en voetbal vereniging celeritas. Vzn wege het zwemmen en veel sportivieteit
bij de voetbal vereniging
Het gene wat er nu is waarderen en verbeteren in plaats van andere accomodaties neer te zetten,
tenzij dit op een bestaande sportaccommodatie is.
Het word tijd dat sporten op 1 gaat staan in Rijswijk
Houdt ze meer up to date.
Ik ga ervan uit dat het beleid van de gemeente Rijswijk voor iedere vereniging gelijk is.



Ik hooondat het goed afloopt en dan meneer lammertink lekker weg gaat en dat rvc daar een
mooie grote club kan opbouwen met veel jeugd en senioren
Ja dat de gemeente rijswijk in gaat grijpen er zijn een hoop mensen die de heer lameting een les
willen leren met dat gezeur
Ja eigen Elektrische meter en Op het parkeerterrein elektriciteit laadpalen Maken
Ja ook jeu de boulesclub Aba meenemen
Ja opknappen van sportpark hoekpolder
Ja situatie bij rvc celeritas in onhoudbaar. De activiteiten van de stichting lammertink moeten of
door de gemeente of door rvc celeritas worden voortgezet. Lammertink is een dood paard waar je
niet aan moet trekken.
Jazeker, bij voorkeur geen grote sport accomodaties met kantines en sociale activiteiten zoals
disco’s, feesten en partijen ondersteund met zeer luide geluidssystwmen in binnen straal van 100
meter van residenties/ zoals bij de schilp
Je wilt van 60.000 inwoners naar 90.000 inwoners. Ga pro actief aan de slag met sport
accommodaties!
Kon snel eens kijken naar de situatie op dit moment niet goed voor zo'n club met fantastische
leden die willen sporten op welke manier dan ook.
Korfbalveld drastisch opknappen. Ballinhal overwegen bij het veld zodat korfbal voldoende
trainingscapaciteit heeft tijdens zaalaeizoen
Ligt en beetje aan waar zo’n sportpark komt en of er dan aan voldoende parkeerruimte wordt
gedacht
Locaties moeten beter worden gefaciliteerd zodat verenigingen er goed gebruik van kunnen
maken en daarmee ook de bezoekers...zie horeca voorzieningen.. en gebruik van velden waarbij
verlichting niet werkzaam of beschikbaar is. De leden of gebruikers zijn dan de dupe van slechte
afspraken...
Los het probleem op sportpark Irene op.
Maak een mutifunctioneel sportpark  aan de schaapweg
Meer openstellingen voor sport BUITEN verenigingsverband
Meer promotie voor/naar de sportparken.   Bijvoorbeeld in de krant of borden langs de weg om
een vereniging te vinden.
Meer wijk activiteiten op het complex
Moet veel meer op georganiseerd worden, toernooien, jeugdinterlands
Nee hoor, alleen meer kleedkamers
Nieuwe kleedkamers en kantine voor semper.  En een extra voetbalveld
Ondersteuning richting Semper voor herinrichting en handhaving locatie . Een wijk van 4000
huizen bouwen en dat dan niet kunnen faciliteren of inspelen . Anders verdwijnen al deze sporters
naar Delft en Den Hoorn . Daar is het allemaal wel keurig geregeld
Op dit moment niet.
Parken in handen vd gemeente houde  en niet bij particulieren die eigen rechter kunnen spelen
Plz gemeente grijp in en zorg dat de stichting verdwijnt
Prinses Irenepark verbouwen voor ADO .
Semper Altius is met de groeiende jeugdafdeling echt toe aan nieuwbouw
semper moet nodig een opknapbeurt. het is nu echt geen gezicht
Sporten betaalbaarder maken
Sportmoelijkheden voor mindervaliden in diverse mogelijkheden.
Sportpark Irene is een contractueel 3-partijen wangedrocht. De Gemeente moet het hele park
(weer) gaan exploiteren.



Sportpark Irene ligt er netjes bij onderhoud is prima zeker na de komst van ADO Den Haag het
gedoe met Celeritas en Lamerink is jammer wellicht kan Celeritas ergens anders ondergebracht
worden en ADO in zijn geheel hier te huisvestigen stukje nieuwbouw  kleedkamers bouwketen
verwijderen zou het een prima lokatie worden waarbij ook de gemeente Rijswijk wijzer van kan
worden
Sportpark prinses irene is een fantastisch sportpark.  De afgelopen 4 jaar actief geweest op deze
locatie. Gezien de vete tussen de vereniging en opstallen eigenaar hou ik het voor gezien hier met
pijn in het hart. Hier is al veel over geschreven en gezegt maar helaas niks mee gedaan. Ook de
gemeente heeft hier debet aan helaas. Dit heeft voor mij en mijn sportvrienden een negatief
effect gehad waardoor we zijn gestopt met hier sporten.
Sportverenigingen zelf mogen ook wat meer proffesioneler worden en betere begeleiding van
jong talent.
Stoppen met kunstgras bij voetbalvelden.
vernieuwen
voeg de verenigingen samen waar mogelijk
Voor oudere jeugd 12+ meer in de gemeente regelen
Wat doe ADO nog op het sportpark en waarom is de sportkantine niet in beheer van een
vereniging
Zoals al aangegeven moet de gemeente de club ondersteunen helpen en verder ontwikkelen en
eigenaar worden van het sportpark. ook een keuze maken over ado den haag op het terrein in
rijswijk
Zoals daarnet zei zou ik meer renoveren met de pleintjes en velden die er nu zijn, meer kunstgras
en belichting voor de winter, kindvriendelijk maken en aantrekkelijker maken. Een goed voorbeeld
is de johan cruijf veld bij laakkwartier waar ook begeleider bij zit dagelijks die ook activiteiten
plant voor de kinderen, de begeleider heeft meerdere spullen tot beschikking van een voetbal tot
een net voor tennis, daarnaast heeft de begeleider ook meerdere velden tot beschikking. Ik zie de
ruimte achter weidedreef met het huidige pleintje als een ideale locatie
Zorg er maar snel voor dat alle ellende met dhr. Lammertink tot een einde komen.  Dan kan
iedereen weer plezier hebben in het sporten.
Zorg voor connecties met sportopleidingen zoals Mondriaan.
Zou leuk zijn indien er meer sport activiteiten voor met name ouderen en gehandicapten mogelijk
zijn die niet allen in het weekend maar in de week uitgevoerd kunnen worden.
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Verslag
Betreft Interview Buitensport gemeente Rijswijk – RVC Celeritas

Opdrachtgever Gemeente Rijswijk

Ons kenmerk RSW001

Plaats Digitaal

Datum 14-08-2023

Aanwezig De heer R. ****** - RVC Celeritas
De heer M. van Eck – Kragten
De heer C. ter Bogt - Kragten

Afwezig

Verzendlijst

VERSLAG

De gemeente Rijswijk is bezig met de visie op buitensportaccommodaties en verenigingsgebouwen. Deze
moet bijdragen aan toekomstbestendige sportparken binnen de gemeente.
Als Kragten is ons gevraagd om te kijken naar de huidige verdeling van de sportruimte en wat er richting
de toekomst nodig is. Hierbij kijken we naar de verdeling van de ruimte, de kwaliteit en duurzaamheid van
voorzieningen en faciliteiten en wat er nodig is om dit toekomstbestendig te maken.
Om de input van de buitensportverenigingen op te halen is uw vereniging uitgenodigd voor een digitaal
interview.

Dit verslag is niet chronologisch opgebouwd. Het interview/gesprek is aan de hand van 4 thema’s
puntsgewijs weergegeven.

Introductie
Na de voorstelronde introduceert de heer R. ****** zich en de vereniging. De vereniging is in 2018 op
het sportpark in Rijswijk terecht gekomen. Van oorsprong komt deze ruim 115 jaar oude vereniging uit Den
Haag. Hierbij licht hij ook de situatie op het sportpark toe en geeft een korte beschrijving hoe deze is
ontstaan. De huidige verstandhoudingen en beschikbare voorzieningen op het sportpark belemmert de
vereniging bij verdere ontwikkeling. De vereniging heeft hierin wel een stabiele positie gevonden maar is
zich er van bewust dat deze niet lange tijd houdbaar is. Dit verslag richt zich op de accommodatiezaken
van RVC Celeritas.



Blad 2

Stand van zaken
Leden

- Omvang vereniging 400 leden waarvan ca. 350 spelend
- Veel groei in junioren
- Stabiel aantal leden, wachtlijst actief
- Autisten team binnen de vereniging
- Leden voornamelijk afkomstig uit Rijswijk maar ook vanuit aanliggende wijken Den Haag

Organisatie
- Door de situatie met een derde partij en de accommodatie vrijwilligers verloren
- Geen gebrek aan helpende handen binnen de vereniging alleen niet structureel en/of in het

bestuur

Financieel
- Na een moeilijke start is de vereniging nu financieel gezond

Zorgen /aandachtspunten
- Korte termijn: de vereniging heeft nog tot november kleedkamers tot haar beschikking. Daarna niet

meer. Er is een plan voor tijdelijke voorzieningen echter is dit financieel een aanvullende belasting.
Daarbij is de vergunning hiervoor ook niet rond.

- Lange termijn: de vereniging is zich bewust dat de situatie op het park nog enkele jaren
ongewijzigd kan blijven. Echter is er wel behoefte aan duidelijkheid en passende voorzieningen
om toekomstgericht aan de vereniging te werken.

Accommodatie
- Vereniging heeft nu en toekomstgericht aan veld 1,2,3 en het miniveld om de vereniging te

faciliteren. Hiermee hebben ze voldoende ruimte en kunnen zorg dragen voor een goede
bezetting (onder andere de vereniging, Ado Den haag, voetbalscholen en frisbee).

- Momenteel gebruikt ADO Den Haag ook velden. Vereniging staat open om de accommodatie te
delen (gebruik ADO ligt over het algemeen overdag) maar is zich bewust dat ADO graag terug
zou willen naar Den Haag. Vanuit gesprekken verwacht ADO dit niet op korte termijn.

- Veld 4 en 5 (zijde zwembad zijn voor de voetbal niet meer nodig indien 1,2,3 en het miniveld
beschikbaar zijn.

- Huidige kantine (onderdeel zwembad) werkt niet optimaal. Mensen lopen hier niet makkelijk
binnen (verlies omzet horeca) en de route is onduidelijk.

- Voldoende kleedkamers
- Loactie van het sportaprk is een A-locatie. Door de voorzieningen (tribune, velden) en de positie

ten opzichte van de wijk hebben ze veel aanloop van leden. Vooral de jeugd weet de locatie
goed te vinden.

Samenwerking
- Voor het samenwerken met andere verenigingen staat Celeritas open, ook met een

voetbalvereniging wanneer deze op het sportcomplex komt. Verhuizen is daarbij geen optie.
- Vereniging ervaart veel vragen vanuit diverse initiatieven om velden te gebruiken en ziet

mogelijkheden voor samenwerkingen met scholen, opvang, etc. Hiervoor is echter wel een
geschikt verenigingspand voor nodig. Afsluiting



Blad 3

Vervolgproces
- Toegzegd wordt dat een verslag aangeboden wordt ter controle/aanvulling.



Verslag
Betreft Interview Buitensport gemeente Rijswijk – Red Lions

Opdrachtgever Gemeente Rijswijk

Ons kenmerk RSW001

Plaats Digitaal

Datum 07-08-2023

Aanwezig De heer ****** - Red Lions
Mevrouw **** – Red Lions
De heer M. van Eck – Kragten
De heer I. van Hees - Kragten

VERSLAG

De gemeente Rijswijk is bezig met de visie op buitensportaccommodaties en verenigingsgebouwen. Deze
moet bijdragen aan toekomstbestendige sportparken binnen de gemeente.
Als Kragten is ons gevraagd om te kijken naar de huidige verdeling van de sportruimte en wat er richting
de toekomst nodig is. Hierbij kijken we naar de verdeling van de ruimte, de kwaliteit en duurzaamheid van
voorzieningen en faciliteiten en wat er nodig is om dit toekomstbestendig te maken.
Om de input van de buitensportverenigingen op te halen is uw vereniging uitgenodigd voor een digitaal
interview.

Dit verslag is niet chronologisch opgebouwd. Het interview/gesprek is aan de hand van vier thema’s
puntsgewijs weergegeven.

Introductie

Stand van zaken
Leden

- Het ledenaantal golft een beetje rond de 110 leden, hiervan 90 spelende leden.



Blad 2

Organisatie
- Er zit nu een bestuur van 3 mensen
- Binnen de club zijn ongeveer 20 leden actief als vrijwilliger.
- Leden van de club komen van relatief verre afstand omdat het een kleine sport is.

Financieel
- Financieel gaat het goed met de club en beschikken ze over een buffer

Zorgen /aandachtspunten
- De club zou graag meer jeugdleden willen, daar is de club ook actief mee bezig.

Accommodatie
- Club zit samen met Semper Altius in een gebouw maar beide clubs hebben een eigen deel.
- Club is erg tevreden met het nieuwe softbalveld.
- Gebouw is in goede staat maar heeft behoefte aan een facelift om er weer wat beter uit te zien.
- Club wacht nog met mogelijk investeren in het clubgebouw (ook betreft duurzaamheid) op de

uitkomst van dit onderzoek.
- Club is erg honkvast, hebben de eigen kantine nodig om het familiegevoel in stand te houden.

Samenwerking
- Op het sportpark wordt door middel van een stichting samen met Semper het clubgebouw en het

sportpark onderhouden. Dit gaat over het algemeen goed. Laatste jaar iets minder soepel
geworden doordat er twee nieuwe bestuursleden van Semper in de stichting zitten.

- Ook informele samenwerking op het sportpark, leden van semper doen soms mee aan toernooitjes
van Red Lions.

- Club staat open voor meer gebruik van de accommodaties op de momenten dat ze deze zelf niet
nodig hebben.

- Sportpark wordt redelijk goed gebruikt door jeugd uit de buurt om te voetballen.

Toekomst
- Ledenaantal is het grootste focuspunt en bedreiging voor de club. Tegelijkertijd is de club gelukkig

stabiel over de jaren en is het onwaarschijnlijk dat dit onverwacht problemen op gaat leveren.
- Het is belangrijk om het verenigingsgevoel te behouden.
- Gebouw heeft onderhoud nodig. Club wil graag het gebouw in bezit houden.
- Voor de club belangrijk dat het viaduct open blijft voor auto’s over de A4.

Vervolgproces

- Toegezegd wordt dat een verslag aangeboden wordt ter controle/aanvulling.



Verslag
Betreft Interview Buitensport gemeente Rijswijk – Refleks

Opdrachtgever Gemeente Rijswijk

Ons kenmerk RSW001

Plaats Digitaal

Datum 08-09-2023

Aanwezig De heer S. Helgers - Refleks
De heer R. Winkel – Refleks
De heer I. van Hees - Kragten

VERSLAG

De gemeente Rijswijk is bezig met de visie op buitensportaccommodaties en verenigingsgebouwen. Deze
moet bijdragen aan toekomstbestendige sportparken binnen de gemeente.
Als Kragten is ons gevraagd om te kijken naar de huidige verdeling van de sportruimte en wat er richting
de toekomst nodig is. Hierbij kijken we naar de verdeling van de ruimte, de kwaliteit en duurzaamheid van
voorzieningen en faciliteiten en wat er nodig is om dit toekomstbestendig te maken.
Om de input van de buitensportverenigingen op te halen is uw vereniging uitgenodigd voor een digitaal
interview.

Dit verslag is niet chronologisch opgebouwd. Het interview/gesprek is aan de hand van 4 thema’s
puntsgewijs weergegeven.

Stand van zaken
Leden
Rond de 230 spelende leden. Was een aantal jaar geleden een dipje waarbij dit richting de 200 was
gezakt maar het is nu weer stabiel. Er is momenteel veel aanwas bij de jongste jeugd, mogelijk beïnvloed
door de nieuwbouw in de omgeving.
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Organisatie
Net als bij veel andere clubs is het vinden van vrijwilligers een uitdaging. Wel een bestuur van 7 mensen.
Grootste moeite met het vinden van scheidsrechters en iemand die met sponsoring bezig wil.

Financieel
Financieel gaat het goed met de club. Grootste last voor de club is de kosten van binnensportruimte.
Doordat ze in een commerciële hal spelen liggen de tarieven hoger. Rond corona was het financieel wat
moeilijker maar daar is de club doorheen gekomen.

Zorgen /aandachtspunten
Deze zitten vooral rond de binnensportruimte. Deze is duur, geen zekerheid dat de tijden toegewezen
worden die ze willen en problemen met spreiding van teams over locaties waardoor het moeilijk is voor
trainers om zowel training te geven als daarna zelf te trainen. Dit maakt het met name voor de jeugd
moeilijk om door te groeien.

Daarnaast begint er buiten nu ook een lichte druk op de veldruimte te ontstaan op de dinsdag.

Accommodatie
De club is zeer tevreden met de locatie, het gebouw en de parkeergelegenheid. De velden gaan over 1,5
tot 2 jaar vervangen worden wat ook nodig is. Het clubgebouw is al wat ouder maar wordt goed
onderhouden door de club.

Het gebouw wordt elke avond doordeweeks goed gebruikt en overdag maakt de BSO er gebruik van.
Ook scholen maken doordeweeks gebruik van de velden. Dit multifunctionele gebruik is goed voor de club.

De club hecht met name veel waarde aan het hebben van een eigen gebouw. Als op een andere gunstige
locatie (mogelijk richting Rijswijk buiten) een eigen gebouw mogelijk is in combinatie met alle andere
gunstige factoren die de huidige omgeving ook biedt wordt dat niet bij voorbaat uitgesloten als optie.

Verduurzaming is iets waar naar gekeken wordt in de toekomst. Hier zou hulp met financiën/het krijgen van
subsidies kunnen helpen voor het verduurzamen. De club beschikt over veel handige mensen die helpen met
het onderhoud van het gebouw.

Samenwerking
De club heeft goed contact met Celeritas. Af en toe al activiteiten die samen georganiseerd worden.
Tegelijkertijd zal veel meer samenwerking niet snel gebeuren. Beide clubs trekken een ander soort mensen.
Het behouden van de eigen kantine is essentieel voor elke soort van samenwerking.

De club is al bezig met het ontwikkelen van G-sport. Dit is begonnen met enkele sporters maar ondertussen
lukt het al bijna om een volledig G team op te stellen. Ook is er een groep oudere leden die bowls speelt
en zo actief blijft binnen de club.

Er wordt al veel gesport op het sportpark door jeugd uit de omgeving. Hierbij worden ook de vaststaande
palen op het veld goed gebruikt. Ook maakte een fysiotherapeut soms gebruik van de velden.
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Toekomst:
Qua buitensport gaat het goed met de club, de grootste dreigingen richting de toekomst liggen bij de
binnensport. Zodra G-sport goed loopt zou de club mogelijk willen kijken of het interessant kan zijn om
meer aanverwante sporten aan korfbal aan te bieden om het aanbod uit te breiden zoals nu al met bowls
gebeurd waardoor leden langer lid kunnen blijven van de club.

Verder wil de club qua niveau doorgroeien, de jeugd speelt hoog en het zou mooi zijn om met de senioren
ook die kant op te gaan. Hopelijk gebeurt dat door de jeugd goed door te blijven ontwikkelen.
Als de club iets mooiere velden zou hebben en meer kleedkamers zouden er misschien nog mogelijkheden
zijn om ook wat grotere korfbalevenementen te organiseren als club.

Vervolgproces .

- Toegezegd wordt dat een verslag aangeboden wordt ter controle/aanvulling.



Verslag
Betreft Interview Buitensport gemeente Rijswijk – Sportraad Rijswijk

Opdrachtgever Gemeente Rijswijk

Ons kenmerk RSW001

Plaats Digitaal

Datum 21 september 2023

Aanwezig De heer R. Prenger - Semper Altius
De heer A. Hardoar – Semper Altius
De heer I. van Hees - Kragten

Afwezig

Verzendlijst

VERSLAG

De gemeente Rijswijk is bezig met de visie op buitensportaccommodaties en verenigingsgebouwen.
Deze moet bijdragen aan toekomstbestendige sportparken binnen de gemeente.
Als Kragten is ons gevraagd om te kijken naar de huidige verdeling van de sportruimte en wat er richting
de toekomst nodig is. Hierbij kijken we naar de verdeling van de ruimte, de kwaliteit en duurzaamheid van
voorzieningen en faciliteiten en wat er nodig is om dit toekomstbestendig te maken.
Om de input van de buitensportverenigingen op te halen is uw vereniging uitgenodigd voor een digitaal
interview.

Dit verslag is niet chronologisch opgebouwd. Het interview/gesprek is aan de hand van vier thema’s
puntsgewijs weergegeven.

Introductie
De club is afgelopen jaren ondanks corona door blijven groeien in aantal leden, zelfs met corona.
Groei voornamelijk vanuit de jeugd. Aantal veteranenteams neemt wel af, ook de zaalvoetbaltak heeft nog
maar twee teams.

Stand van zaken
Leden
De club is de afgelopen jaren ondanks corona door blijven groeien in aantal leden, zelfs met corona.
Groei voornamelijk vanuit de jeugd. Aantal veteranenteams neemt wel af, ook de zaalvoetbaltak heeft nog
maar twee teams. Ze hebben nu rond de 740 leden.
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Organisatie
Momenteel heeft de club maar twee bestuursleden. Leden consumeren het lidmaatschap en willen niks meer
doen voor de club. Veel ouders die de kinderen alleen willen afzetten en ophalen. Momenteel geen
voorzitter sinds augustus nadat de vorige voorzitter binnen 0,5 jaar weer vertrokken was.

Financieel
De club werkt met een pachtconstructie voor de bar waardoor de hoeveelheid geld die binnenkomt vanuit
de bar beperkt is tot wat afgesproken is met de pachter. Vanaf 2024 een nieuwe pachter, beide
gegadigden zijn mensen van binnen de club.
Met corona en de gestegen energieprijzen heeft de club het zwaar gehad. Met name een stijging van
50,000 in energiekosten heeft ervoor gezorgd dat de club door de eigen reserves heen is. Met de huidige
prijzen gaat het financieel weer oké.

Zorgen /aandachtspunten
Het gebouw is de grootste zorg. Voldoet niet aan allerlei voorwaarden en is niet meer duurzaam. Club is
uit zijn jasje gegroeid en kan niet verduurzamen in het huidige gebouw. Ze willen graag een
multifunctionele accommodatie die kan voorzien aan de vraag van nieuwe leden vanuit de nieuwbouwwijk.
Bij voorkeur wil de club een eigen gebouw houden, de club heeft zelf alleen niet de middelen om zelf een
nieuw gebouw neer te zetten. Onzekerheid over wat de huurprijs zou zijn en onzerkerheid op andere
vlakken zorgt ervoor dat de club niet direct enthousiast is over een gebouw van de gemeente waar de club
ruimte in huurt. De club zou dan ook niet meer kunnen profiteren van het verhuren van het gebouw aan
bijvoorbeeld de kinderopvang.

Club zou voorkeur hebben voor nieuwbouw met daarbij vooral ook genoeg kleedkamers waar nu grote
behoefte aan is.

Club wil graag op deze locatie blijven, nergens anders echt ruimte en veel behoefte aan een voetbalclub
op deze locatie.

Hoeveelheid velden is voor nu prima, zeker als er straks een extra kunstgrasveld bij komt. Als straks veel
jeugd 11-11 gaat spelen zou dat mogelijk tot problemen kunnen leiden in veldbezetting.

Momenteel ook tekort aan parkeerruimte, met name wanneer de Red Lions dames 1 ook spelen.

Samenwerking
Samenwerking met Red Lions is de afgelopen jaren een stuk beter geworden. Er is een gezamenlijke
appgroep en besturen zitten gezamenlijk in de stichting sportpark Hoekpolder die het sportpark runt.
Spelers van beide clubs spelen jaarlijks mee in het recreatieve toernooi van de andere club.

De club verhuurt het gebouw aan de kinderopvang overdag doordeweeks en aan een voetbalschool op de
zondagen. Verdere samenwerking met andere partijen wordt als moeilijk gezien omdat er niet heel veel
mogelijk is met het huidige gebouw.
Het sportpark wordt veel gebruikt door jeugd uit de wijk. Helaas ook met het bijkomende vandalisme en
afval maar dat is moeilijk te voorkomen. Club zou graag een vandalismevergoeding krijgen van de
gemeente zodat ze het park open kunnen houden voor de jeugd en dan de schade te kunnen herstellen.
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Er wordt nu vanuit de gemeente een dubbel signaal ontvangen, het sportpark is soms te vuil maar de
gemeente wil ook dat het sportpark goed toegankelijk is voor iedereen die wil sporten waardoor het
sportpark veel vuiler wordt.

Toekomst:
Goed naar de toekomst kijken is bijna onmogelijk, veel onzekerheid in de wereld. Club gaat ervan uit dat
het ledenaantal zal blijven groeien, zeker zolang er bijgebouwd blijft worden in de omgeving. Wat alles
lastig maakt is dat de club afhankelijk is van vrijwilligers voor van alles en die steeds lastiger te vinden zijn.
Club is nu vooral op zoek naar duidelijkheid en wil weten wat de gemeente met de club wil. De club kan
nog wel even rustig doorkabbelen maar wil graag werken richting de toekomst waarvoor er samengewerkt
moet worden met de gemeente.

Vervolgproces
- Toegzegd wordt dat een verslag aangeboden wordt ter controle/aanvulling.

Bijlagen









Verslag
Betreft Interview Buitensport gemeente Rijswijk – RKSV Vredenburch

Opdrachtgever Gemeente Rijswijk

Ons kenmerk RSW001

Plaats Digitaal

Datum 18-08-2023

Aanwezig De heer F. Zwaan – RKSV Vredenburch
De heer C. ter Bogt – Kragten
De heer I. van Hees - Kragten

VERSLAG

De gemeente Rijswijk is bezig met de visie op buitensportaccommodaties en verenigingsgebouwen.
Deze moet bijdragen aan toekomstbestendige sportparken binnen de gemeente.
Als Kragten is ons gevraagd om te kijken naar de huidige verdeling van de sportruimte en wat er richting
de toekomst nodig is. Hierbij kijken we naar de verdeling van de ruimte, de kwaliteit en duurzaamheid van
voorzieningen en faciliteiten en wat er nodig is om dit toekomstbestendig te maken.
Om de input van de buitensportverenigingen op te halen is uw vereniging uitgenodigd voor een digitaal
interview.

Dit verslag is niet chronologisch opgebouwd. Het interview/gesprek is aan de hand van 4 thema’s
puntsgewijs weergegeven.

  Stand van zaken:
Leden

- 40 teams waarvan 8-9 seniorenteams
- 450-500 spelende leden met daarbij nog een groep niet spelende leden

Organisatie
- Huidige voorzitter is samen met Hans 3 jaar geleden op het dieptepunt van de club ingestapt
- Zit nu een goed draaiend 5 persoons bestuur (voorzitter, secretaris, penningmeester,

jeugdvoorzitter en algemeen bestuurslid)
- Rond de 130 vrijwilligers (naast de standaard vrijwilligerstaak voor alle leden)
- Door te investeren en inzet op gezelligheid gaat het nu goed met de club
- Zitten op het sportpark samen met Te Werve
- Binnen de club is er een goed systeem wat ervoor zorgt dat alle leden/ouders van leden een

steentje bijdragen aan de club
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- Er is een wachtlijst bij de club, hierop staan met name mensen die wel lid willen worden maar
geen X aantal uur vrijwilligerswerk voor de club willen doen wat wel van alle leden wordt
gevraagd.

Financieel
- 3 jaar geleden € 124.000,00 schuld, deze is in de afgelopen jaren weggewerkt, mede door het

opzeggen van abonnementen die niet gebruikt werden en meer inkomsten uit bar/activiteiten.
- Balans is nu sluitend

Zorgen /aandachtspunten
- Ondanks dat het nu redelijk goed gaat blijft het vinden van genoeg vrijwilligers een uitdaging, met

namen het vinden van vrijwilligers op de tijden waarop ze voor de club nodig zijn.

Accommodatie
- Aan elk veld mankeert momenteel wel wat:
- Hoofdveld wordt in November vervangen met nieuw kunstgras.
- Veld 403 (trainingsveld) is alleen te gebruiken als trainingsveld of voor jeugd maar heeft wel goed

gras.
- 404 heeft problemen met engerlingen en ganzen en kan nauwelijks voor trainingen worden

gebruikt omdat het geen verlichting heeft.
- 402 heeft ook engerlingen en ganzen en staat snel blank doordat er meer klei in de ondergrond

zit bij dit veld.
- Zolang alle velden beschikbaar zijn is er de mogelijkheid alle trainingen en wedstrijden in te

plannen. Het is wel lastiger geworden nu bijna alle teams op zaterdag spelen.
- Vredenburch komt ruimte tekort in het clubgebouw, met name een tekort aan kleed en

opslagruimte.
- Er zit irritatie over het feit dat de club geen nieuwe bergruimte of dugouts mag realiseren vanwege

de ligging in de landgoederenzone maar dat er in dezelfde zone wel villa’s gebouwd kunnen
worden.

- Vredenburch is niet tevreden met de huidige huurconstructie van het clubgebouw. Weinig controle
over het gebouw en het doorberekenen van energielasten is onduidelijk en lijkt oneerlijk te
gebeuren vanuit de club. Bijzonder dat de club energiekosten betaalt, de kinderopvang een vast
bedrag betaalt voor alles maar het niet duidelijk is of de club dan ook betaalt voor de
energielasten van de kinderopvang.

- De club is erg gehecht aan de huidige locatie. Met diverse wijken in de omgeving is de club nu
een plek geworden waar mensen uit alle lagen van de samenleving elkaar tegenkomen en samen
sporten.

Samenwerking
- In het verleden toen het minder goed ging met de club zijn er gesprekken geweest over mogelijke

fusies. Hier is uiteindelijk niks uit gekomen. Het verhuizen naar een nieuwe locatie zou bij
dergelijke zaken nooit een optie zijn voor de club.

- Op zondagen speelt FC Urban op het sportpark.
- Wordt walking footbal gedaan op de woensdag, dit helpt direct met het aantrekken van extra

vrijwilligers bij de club. Veel mensen die op woensdag walking football spelen helpen op
maandag en vrijdag met klussen op de club. Helpt ook het sociale welzijn binnen de
gemeenschap en vermindert eenzaamheid.
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Visie
- De club wil gecontroleerd doorgroeien waarbij het belangrijk is dat nieuwe leden een bijdrage

willen leveren aan de vereniging en graag op de vereniging zijn. Afkomst, geslacht of wat dan
ook maakt niet uit zolang ze maar betrokken lid willen zijn. Deze gedoseerde groei zou
makkelijker gaan als de veldzekerheid/stabiliteit hoger was (of er meer velden zouden zijn).

- Ook wordt er groei voorspeld bij basisscholen in de omgeving en hoopt de club daarop mee te
liften.

Vervolgproces
- Toegzegd wordt dat een verslag aangeboden wordt ter controle/aanvulling.

Bijlagen
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